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Mi lesz veled
szarvasi foci?

Korán, már a XIX. század második felében, országosan is az el-
sõk között jelenik meg a sport Szarvason. Az elsõ � mai értelemben
vett � sportegyesület 1875. szeptember 1. napján alakul meg �Szar-
vasi Torna és Vívó Egylet� néven. A labdarúgás késõbb az 1900-as
évek elején ver gyökeret, elõször alkalmi csapatok formájában fõ-
leg vidéken tanuló fiatalokból. Az elsõ labdarúgó klub 1905. júni-
us 17-én alakult �Szarvasi Football Társaság� néven. Szervezett ke-
retek között az 1922/23. évi bajnokságban vesz részt elõször Szar-
vas csapata �Szarvasi Iparos-Munkás Torna Klub� SZIMTK néven.

Máig hosszú az út, amit az alábbi felsorolás is mutat.
Megyei (Délalföldi) II. osztály 5 alkalommal
Megyei (Délalföldi) I. osztály 40 alkalommal
NB. III. (Területi) bajnokság 22 alkalommal
NB.II. bajnokságban 14 alkalommal
(Az 1937/38. évi bajnokságban nem játszott szarvasi csapat.)
A nagymúltú szarvasi labdarúgás � és a szurkolók � megérdemel-

nének legalább egy NB III. osztályban szereplõ csapatot! Annál is
jogosabb ez az igény, ha végignézzük, hogy ebben az osztályban
milyen jóval kisebb települések csapatai szerepelnek sikerrel
(Algyõ, Rákóczifalva, Kondoros, Izsák, Örkény).

A Békés Megyei I. osztályban élen álló Szarvasi FC már az utolsó
forduló elõtt megnyerte a bajnokságot. Megvan mögötte a �szakmai
alap�, hiszen az ifjúsági és a serdülõ együttes is megyei bajnok. Saj-
nos a hallható �mumus�, NINCS PÉNZ! Hát a falvakban van? Igaz,
hogy azt is tudni kell, hogy Szarvason 16 mûködõ sportág van, míg
máshol az egyedüli labdarúgás a legtöbb helyen. Így a Polgármes-
teri Hivatal jelentõs sporttámogatása elaprózódik, a vállalkozások
és a vállalkozók támogatása pedig lehetne jóval több is.

Most rövidesen új vezetõséget választanak. Sajnos, akikre nagy
szükség lenne, azok �húzódoznak�, nem vállalnak vezetõ szere-
pet, ha nincsen meg az anyagi bázis. Hiába küzd becsülettel 1-2
sportvezetõ � kellõ támogatás hiányában � nem tudják megterem-
teni a szükséges anyagiakat. Lenne kiút, ha kellõ elõkészítés után a
három országgyûlési képviselõ együtt rászánna egy napot és érdem-
ben tárgyalna a vállalkozásokkal és a tõkeerõs vállalkozókkal, hi-
szen köztük sokan vannak akik a labdarúgást szeretik. Igaz, errõl
nem elég beszélni, meg kell az országgyûlési képviselõk segítségét
kérni! Máshol ezt megteszik és nem szoktak elzárkózni!

Van tehát kiút, csak bízni kell a vezetõkben! Egy csapatra való
szarvasi labdarúgó játszik máshol magasabb osztályban. Nem igaz,
hogy közülük 3-4 játékosnak nem lehet Szarvason munkalehetõ-
séget biztosítani, hiszen Õk dolgozni akarnak. A sok tehetséges fia-
tallal együtt az NB III. bajnokságban jó csapatunk lehetne és akkor
a szurkolók is visszatérnének szép pályánkra, ahol kulturált körül-
mények vannak. Bízzunk benne, hogy a vezetõk támogatásával
lesz megoldás, mert enélkül nincs!                                 Molnár László

A Békés Megyei Területfejlesz-
tési Tanács április 24-én döntése
több esetben érintette a Szarvasi
kistérség településeit. Az alábbi-
akban az eredményekrõl tájékoz-
tatom a tisztelt olvasókat.

A Tessedik Sámuel Fõiskola
11,86 millió forint támogatást
nyert mûszaki fejlesztésre. A fej-
lesztés építõanyag gyártás hulla-
dék termálvíz hasznosításával. A
program megvalósulását 95%-
ban támogatta a tanács.

Szarvas világszerte nagy elis-
merésre tett szert a HAKI halte-
nyésztési tevékenységével. A
halgénbankban rejlõ tartalékok
magasabb szintû kihasználását
70%-ban 6,7 millió forinttal támo-
gatta a Tanács. Az intézetben folyó
nukleáris, radioökológiai és agro-
kémiai kutatások fejlesztéséhez
szintén 70%-os támogatást, azaz
további 8,78 millió forint támo-
gatást adott a Területfejlesztés.

Az utak építése választókerüle-
tünk egyik legfontosabb feladata.
Ezért fontos hír, hogy választóke-
rületünk két kisebb települése,

Kétszáz milliós fejlesztési támogatás

Lendületben a kistérség
Békésszentandrás és Csabacsüd
támogatást nyert útépítésre. Bé-
késszentandráson a  Szt.András
közúti híd felújítását támogatta
8,6 millió forinttal a tanács, Csaba-
csüdön 10 millió forint támoga-
tással épülhet a Petõfi utca.

A választókerület második leg-
kisebb településén, Kardoson ját-
szótér épül, melyhez 2,9 millió
forint támogatást adott a Tanács.

Szarvason a Mangol-zugi csapa-
dékvíz elvezetésére 80 millió fo-
rint támogatást ítéltünk meg.

A választókerületünk két tele-
pülésén, Szarvason és Gyomaend-
rõdön is megújul a fürdõ állami
támogatásból. A szarvasi és a
gyomaendrõdi fürdõk fejlesztését
egyaránt 40-40 millió forinttal tá-
mogatja a Tanács. Az eredmény
önmagért beszél. Legutóbbi dön-
tésével összesen 200 millió forint-
tal támogatja a Területfejlesztési
Tanács a szarvasi kistérségben
született elképzeléseket. Az ered-
ményes pályázóknak gratulálok.

Domokos László
országgyûlési képviselõ

�Ne félj, mert
megváltottalak!

Június 11-én kísérte ki földi utolsó útjára a gyászoló család a
Szarvas � Újtemplomi Evangélikus gyülekezet és Presbitérium

Galó Istvánné szül. Gaál Juditot, aki 79. születésnapján távo-
zott közülünk a Mennyei Honba.

Egykor diakonisszaként (szolgáló nõvér), az ötvenes években
a FÉBÉ Diakonissza Egyesület felosztása után kórházi, majd Szar-
vason körzeti nõvérként dolgozott. Mindvégig a gyülekezet egyik
leghûségesebb, legszolgálatkészebb, legodaadóbb tagja, aki sok-
féle szolgálatot végzett Isten országa építése terén.

Élete meghatározó igéje alapján búcsúztatták a gyülekezet lel-
készei: Deme Zoltán és Deméné Gede Erika a gyülekezet temetõ-
jében, az Újtemetõben és ravatalozójában, ahol Judit néni akara-
ta szerint is, még a falakra írt igék is hirdetik Isten örök országát.

A temetés után a templomban folytatódott a messzi tájakról
összesereglett gyászoló család számára az igehirdetés: elhunyt
testvérünk végakarata szerint evangélizáció a címben leírt ige
alapján. Mérhetetlen ûr támadt szívünkben és gyülekezetünkben
Judit néni távozásával. Egyedül az vígasztal mindnyájunkat, hogy
Õ már � Jézus Krisztus drága bûnbocsátó vére által � Isten Orszá-
gában van, teste pedig vár a feltámadásra.

A gyászoló család ezúton is megköszöni a Deme lelkészházas-
pár bátorító, vígasztaló szolgálatát, amit a betegség idején és a te-
metésen végeztek, valamint Deméné Erika lelkésznõ gyönyörû
énekét, amit Judit néni a fájdalmak közt újra és újra énekelgetett.

Megköszönjük Ábel Zoltán temetkezési vállalkozó és munka-
társai, valamint az egyházi alkalmazottak alkalomhoz méltó, szép
szolgálatát is.

A gyászoló család nevében:                  Galó István presbiter

Ismét Budapestrõl, a parlamentbõl je-
lentkezett szokásos Cervinus Rádió-béli in-
terjújában Babák Mihály polgármester. El-
sõként a múlt hét itthoni történéseit vet-
te számba, a sort a jövõ heti testületi ülés
elõkkészületeivel kezdve. Gratulált a szarvasi
lovasoknak az amatõr fogathajtó bajnokság
rendezéséért, megállapította ugyanakkor,
hogy a vásártér környéke nem méltó a vá-
roshoz, ezen a helyzeten változtatásokra,
több figyelemre lesz szükség. Gratulált az új-
templomi gyülekezetnek is a Betánia Sze-
retetotthon felújítása és más beruházások
kapcsán, és ugyancsak elismerõ szavakkal
illette a kertbarátokat, akik szintén ünne-
peltek a múlt héten. Szót ejtett a polgár-
mester a mûvészeti iskola táncosainak év-
záró gálájáról és a szlovák nyelvû színházi
elõadásról, köszönve a hagyományok, a kul-
túra továbbvivõnek a munkáját. A gyulai
várfürdõ beruházás-indításáról is beszámolt
Babák Mihály, mint olyan eseményrõl, ahol
az új kormány tagjaival, az új parlamenti
képviselõkkel volt mód kapcsolatfelvételre,
és olyan eseményrõl, ami kicsi irigységre is
okot adott, a szépen fejlõdõ fürdõ miatt.
Ígérte ugyanakkor, hogy Gyulához, Oroshá-
zához, Tótkomlóshoz hasonló fürdõfejlesz-
tést igyekeznek Szarvason is megvalósítani.
A hét eseményeibõl a szerdai kardosi kerék-
párút avatót emelte ki, reményének han-
got adva, hogy a még hiányzó Csabacsüd-
Kardos közti szakasz is hamarosan elkészül,
szolgálva a turizmust és a lakosság bizton-
ságát. Kerékpárútról szólt az a híradás is,
hogy a Gyomaendrõd felé vezetõ kerékpár-
út szerzõdését aláírták, a kivitelezõi munka
megkezdõdött, s a 2664 méteres szakasz au-
gusztusi befejezéséig lezajlik a második
üütem közbeszerzése, s még az õsszel elké-
szül az is. A KATECH Rt. tájékoztató levelé-
rõl is beszámolt, melynek kapcsán ismét le-

A polgármester hírei
szögezte, a magyarázkodást kevésnek tart-
ja, egyetlen dolog számít: ne legyen bûz
Szarvason. A heti pénzügyi beszámoló a köz-
célú foglalkoztatás éves 16 milliós kereté-
nek felhasználását részletezte, amit szeret-
nének tovább bõvíteni, hiszen várhatóan
augusztusig kimerül a keret. Szó esett a foci-
sikerekrõl is, melynek  kapcsán a város erõ-
feszítései mellett a külsõ szponzorok jelent-
kezését is kérte a polgármester. Pénzügyi
tárgyú hírek sorjáztak ezután tovább: köz-
tisztaságra 2 millió 408 ezret, az ISO minõ-
sítés �karbantartására� 937 ezret, gyermek-
védelmi támogatásra, a gyermekek étkez-
tetésére kétmilliót, a sporttámogatásokra
az elsõ félévben 6,8 milliót, kiegészítõ csa-
ládi pótlékra 1,5 milliót, iratselejtezésre
1,49 milliót, közlekedési támogatásra 1,77
milliót fizettek ki. Jó hírek között hangzott
el a szúnyoggyérítés állami támogatásos be-
indítása és a tûzoltóság fejlesztésére érke-
zett minisztériumi 2,5 millió forint, a
Mangol-zug csapadékvíz elvezetésére nyert
80 milliós területfejlesztési pályázati pénz
és a Kossuth-szobor 5 millió minisztériumi
támogatása. Rossz hírrõl is értesülhettünk,
mely szerint nem támogatta a NKÖM Szar-
vas könyvtárpártolói pályázatát. Leszögezte
interjújában Babák Mihály, hogy a szarvasi
�nagyberuházások�, a gimnázium, a
Szlovák Iskola, a Kossuth utcai fürdõ,
törvényben rögzített, s javarészt szer-
zõdésekkel biztosított munkák, a foly-
tatás érdekében egyelõre nem kellett sen-
kinek lépéseket tennie, s reméli, hogy
ezután sem kell. A mûsor végén a
parlamenti munka részletezése volt teríté-
ken, fõként a költségvetési tör-
vénnyel kapcsolatos észrevételeit tette
meg Babák Mihály, jelezve, hogy a keddi
ülésnapon tapasztalt �ügyészség elleni tá-
madás� is rossz szájízt hagyott benne.

Folytatás az 1. oldalról
A jelenleg adott politikai közeg-

ben is meg kell találni a különbö-
zõ szintû együttmûködések formá-
it, az itt élõk hasznára, gyarapodá-
sára. Ahogyan a parlamenti képvi-
selõ � mint egyszemélyes intéz-
mény � feladatának tartottam a
közvetítõ, kapcsolattartó, infor-
máció gyûjtõ és átadó szerepet,
amit az elmúlt ciklus sikerei iga-
zoltak, úgy továbbra is ezt tartom
feladatomnak, s remélem, egy ha-
sonlóan sikeres négy év kezdõ-
dött.

� A kormányprogramra
�nem�-mel szavazott, amiért
máris kritikát kapott.

� A kormányprogram célkitû-
zései, a beterjesztõ miniszterel-
nök szerint sem esnek egybe telje-
sen a választási ígéretekkel, az el-
lenzék pedig a választási ígéretek
betartása felett õrködik, így nem
szentesíthettük a kormányprogra-
mot. Nem mellesleg a kormányol-
dal a most kisebbségbe került pol-
gári oldalt szerintem nem partner-
ként, hanem ellenségként kezeli,
ezt �olvasom ki� a most minden
szinten zajló személycserékbõl.

� Ezt ellentétesnek látja a lö-
vészárkok betemetésére vonat-
kozó választási kijelentéssel?

� Furcsamód nem, mert szerin-
tem a lövészárkok betemetése
visszavonhatatlan rohamot felté-
telez. Ez zajlik most. Olyan embe-
rek leváltásának lehetünk tanúi,
akiknek egyetlen �bûnük�, hogy
együttmûködtek az elõzõ négy év
kormányával, közigazgatásával.
Nem hiszem, hogy ez a demokrá-
cia csúcsa.

� Ön szerint milyen lesz a vi-
szonya a szarvasi kormánypárti
képviselõvel?

� Számítok rá, hogy közösen
sikereket érünk el az önkormány-
zatok terveinek valóraváltásában,
a fõiskola autonómiájának növe-
lésében, a vállalkozók, civilek pá-
lyázatainak sikerre vitelében.

� A pályázatok kapcsán több-
ször elhangzott a Fidesz-közeli
nyerések vádja.

� Szeretném megvédeni a pá-
lyázókat. Ez a kijelentés minden
pályázóra, vállalkozásokra, ön-

kormányzatokra, társadalmi és ci-
vil szervezetekre sértõ. Az együtt-
mûködés, a környezethez való al-
kalmazkodás, a megfelelõ part-
ner keresése adta a sikereket. A si-
keres emberekre, vállalkozókra,
az együttmûködõkre, a kockázat-
vállalókra, a döntésképesekre, a
dolgozni akarókra van szükség
meggyõzõdésem szerint továbbra
is. Én a parlament költségvetési
bizottságának alelnöki tisztségét
kaptam és vállaltam továbbra is,
ígérem, hogy igyekszem a jó ötle-
teket, pályázatokat lehetõségeim
szerint továbbra is támogatni.
Üzenem azt is ezúton, hogy hason-
lóan az elmúlt ciklus gyakorlatá-
hoz, a mostani ciklusban is kér-
jük majd a legkülönbözõbb tör-
vényjavaslatok és döntések elõtt
a térség lakóinak véleményét.

� Vannak konkrét célkitûzései?
� Igen. Tovább kell javítani a

megközelíthetõséget, az oktatás
erõsítése, a munkahelyteremtés
fontos feladatok maradnak, ez
utóbbinál a jobban fizetõ munka-
helyek teremtése.

� A kormánypárti képviselõ-
vel való kapcsolattartás, vagy ke-
resés is konkretizálható?

� Természetesen van elképze-
lés az együttmûködésrõl, fel fo-
gom keresni � ha õ nem is keresett
eddig � és képviselõtársammal,
Szarvas polgármesterével kérjük
az együtt munkálkodást több fon-
tos kérdésben, amirõl megfelelõ
módon, a közvéleményt is tájé-
koztatjuk majd. Például a megye
belvízrendezésének címzett tá-
mogatása, a fõiskola beruházása,
a megye kiemelt támogatásának
továbbvitele, az elkerülõ utak
építése, a szövetkezeti üzletré-
szek felvásárlásának befejezése, a
kis és középvállalkozások támo-
gatása ilyen kérdések, feladatok.

� Mivel lenne elégedett négy év
múlva?

� Azzal, ha a folyamatosságról
beszélgethetnénk újra, arról: mi
mindent sikerült megoldani, s ar-
ról, hogy milyen további jó terve-
ink vannak még. Arról � amint a
bölcsesség megfogalmazza �,
hogy ami jó, azt ne hagyjuk abba.

T. L.

Folytatás az 1. oldalról
Beszámolva az út eddigi törté-

netérõl elmondta, hogy az építés-
hez és lebonyolításhoz szükséges
48,5 millió forint háromnegyedét
a Közlekedési és Vízügyi Miniszté-
rium pályázatán nyerték, melyet a
Békés megyei Területfejlesztési
Tanács területkiegyenlítõ pályáza-
tán sikeresen egészítettek ki.

Domokos László utalt rá, hogy
a regionális kerékpárútépítés sze-
repel a kistérségi területfejlesztési

Megszületett...

programban, és bíztatta a térség
településeinek vezetõit a
Békésszentandrásig még hiányzó
szakasz megépítésére, melyhez
maga megígérte a segítséget. Ki-
emelte a kerékpárútnak a bizton-
ságos közlekedésben és az idegen-
forgalom fejlõdésében betöltött
szerepét.  Az ünnpség résztvevõi
� közzük s közrlmúltban létrejött
KON-TOUR Kerékpáros Egyesület
tagjai �innen együtt indultak to-
vább Kardosra.

Folytatás az 1. oldalról
Mint mondta ezek az eredmé-

nyek szebbek az elõzõ évinél, és
reméli, hogy jövõre még nagyobb
sikerekrõl számolhat be. A
Chován Kálmán Mûvésztei Alapis-
kola mintegy 600 tanulója közül
összesen hatvanan kaptak év vé-
gén jutalmat példás munkájukért,
néhányuk azonban � Gyekiczki
Péter, Szabados Tóth Ilona, Kiszel
Nóra, Terhes Árpád és Tusjak Ág-
nes � kiemelkedõ eredményeik el-
ismeréseként a közönség elõtt ve-
hették az iskola ajándékait. A vég-
zõs növendékek emlékül láncra
fûzött ezüst violinkulcsot kaptak.

Hosszú-hosszú taps köszöntötte
a színpadra invitált Regõs Imre
zongoratanárt, akinek a város
képviselõtestülete nevében dr.
Gyalog Sándor alpolgármester

Még több siker...

adta át az önkormányzat Pedagó-
giai Díját. Regõs Imre alapítója an-
nak az iskolának, melyben hajdan
megkezdõdött Szarvason az intéz-
ményesített zeneoktatás. Ahogy
növendékei és kollégái hívják:
Imre bácsi ötven éve tanítja isko-
lai keretek között növendékeit és
mint azt dr. Gyalog Sándor  meg-
jegyezte ott van mindig a katoli-
kus templom orgonája mellett a
vasárnapi miséken is. A megemlé-
kezést megköszönõ megilletõdött
zenepedagógus megigérte, míg
egészsége engedi továbbra is fo-
gadja a zongora-tanítványokat a
mûvészeti iskolában.

Az ünnepséget mint ahogy nyi-
totta úgy zárta is az iskola fúvósze-
nekarának produkciójával, Szaba-
dos Tóth Gábor vezényletével.

K.Zs.

Ami jó, azt ne
hagyjuk abba

A szarvasi Városi Könyvtár
szervezésében a Tessedik Múze-
um adott helyet Banner Zoltán
mûvészettörténész-költõ szer-
zõi estjének.

Elek Tibor, a békéscsabai Bár-
ka c. folyóirat fõszerkesztõje be-
szélgetett a szerzõvel, aki két -
most megjelent - kötetét mutatta
be. A mûvészet törvénye cím-
mel - az alcím szerint -  Békés
m e g y e  m û v é s z e t t ö r t é n e t i
vázlatát készítette el, és a Bé-
kés Megyei Könyvtár adta ki.
A kötetet 60 fekete-fehér kép il-
lusztrálja.

Vincellérének címmel a Tevan
Kiadó jelentette meg a szerzõ

Fél évszázad után
verseskötetét. Ez a 70. születés-
napját ünneplõ Banner Zoltán
második verseskötete. A két kö-
tet megjelenése között több
mint fél évszázad telt el. Ennek
okairól is beszélt a költõ közön-
ségének. Mivel hosszú ideig elõ-
adómûvészként is tevékenyke-
dett, verseibõl többet is elõa-
dott.

Mint mûvészettörténész sok-
kal termékenyebb volt. Össze-
sen 25 könyve jelent meg Romá-
niában, majd áttelepülése után
Magyarországon. Elmondta, ter-
vezi még, hogy szerzõtársakkal
együtt megírják Békés megye tel-
jes mûvészettörténetét.


